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                              DISCERNAMANTUL,UN  SCUT PENTRU REDESTEPTARE

Dragul meu prieten, in acest studiu vedem cat de important este sa avem un fundament Biblic pentru 
oricare experienta de redesteptare care se intampla in biserica. Este adevarat ca oamenii sunt foarte atrasi de 
lucrurile stralucitoare, pentru ceea ce straluceste - pentru lumini.Cand Domnul alegea  un rege pentru Israel 
in timpul lui Samuel, defineste  foarte bine slabiciunea omului de a se lasa impresionat de infatisare, de ce 
este frumos. In 1 Samuel 16,7:

         „Şi Domnul a zis lui Samuel: "Nu te uita la înfăţişarea şi înălţimea staturii lui, căci l-am lepădat.  
Domnul nu se uită la ce se uită omul; omul se uită la ceea ce izbeşte ochii, dar Domnul se uită la inimă." 

      Cu redesteptarea se poate intampla ceva asemanator, oamenii se lasa impresionati de exterior: persoane 
plangand, rugandu-se ,cantand cu mainile ridicate, minuni, lucruri spectaculoase, in fine, oricare ar privi o 
asemenea biserica poate sa spuna: Privitii! Redesteptarea a inceput!

       Bine, in realitate, aceste lucruri nu sunt rele in ele insele, dar, poate fi o vopsea stralucitoare a unei false 
redesteptari. Cum sa stim atunci in ce consta o redesteptare adevarata, autentica? Domnul Isus ne raspunde 
la aceasta intrebare atunci cand afirma in Ioan 6,63:

          „Duhul este acela care dă viaţă, carnea nu foloseşte la nimic; cuvintele, pe care vi le-am spus Eu,  
sunt duh şi viaţă. „

  Spune-mi un lucru: Cine este cel care da viata? -Duhul.

   Si cine face lucruri care nu foloseste la nimic?- carnea

  Si cum ne da viata Duhul? -Isus spune: ” cuvintele, pe care vi le-am spus Eu, sunt duh şi viaţă"

  Dragul meu, acest amanunt nu putem sa-l uitam: Duhul nu te va duce niciodata unde Cuvantul lui 
Dumnezeu nu te duce! Dimpotriva, Duhul intotdeauna te va conduce la Cuvantul lui Dumnezeu.

    Baza redesteptarii intotdeauna este Cuvantul lui Dumnezeu. Nu sunt emotiile si nici sentimentele. O 
biserica care canta emotionata dar nu asculta Cuvantul lui Dumnezeu nu traieste o adevarata redestepta-re. 
Dar o biserica ascultatoare de Cuvant poate sa ridice mainile catre cer si sa cante emotionata.

   

A doua parte a studiului nostru ne vorbeste despre Isus. Sa cunosti pe Isus este Totul si nu o spun eu 
ci a spus-o Domnul Isus in rugaciunea de mijlocire in Ioan 17,3:

       " 3Şi viaţa veşnică este aceasta: să Te cunoască pe Tine, singurul Dumnezeu adevărat şi pe Isus 
Hristos, pe care L-ai trimis Tu." 

     A cunoaste pe Isus nu este o experienta romantica si nici teoretica. Exista 3 forme prin care poti sa-L 
cunosti pe Isus: rugandu-te, studiind Cuvantul lui Dumnezeu si dand marturie. De data aceasta as vrea sa 
accentuez studiul Cuvantului lui Dumnezeu.  

       Domnul Isus in Ioan 5,39 a zis:

          „Cercetaţi Scripturile, pentru că socotiţi că în ele aveţi viaţa veşnică, dar tocmai ele mărturisesc 
despre Mine."



        Nu exista modalitate de a cunoaste pe Isus daca nu studiem Biblia. Biblia este cea care da marturie 
despre Isus. De aceea este necesar sa o deschidem in fiecare zi si sa-L cautam pe Isus in paginile Sale. 
Cunoscandu-L pe Isus ne ajuta sa-L iubim, pentru ca nimeni nu poate iubi pe cineva daca nu-l cunoaste. 
Cum L-ai putea iubi pe Isus daca nu-L cunosti? Si la ce te ajuta dragostea pentru Isus? Te conduce la 
ascultare! Si ascultare de ce? 1 Ioan 2,3-5: 

                 " 3Şi prin aceasta ştim că Îl cunoaştem, dacă păzim poruncile Lui. 
4Cine zice: "Îl cunosc", şi nu păzeşte poruncile Lui, este un mincinos, şi adevărul nu este în el. 
5Dar cine păzeşte Cuvântul Lui, în el dragostea lui Dumnezeu a ajuns desăvârşită; prin aceasta ştim că 
suntem în El."

       Ai observat stransa legatura care exista intre a-L cunoaste pe Isus, a-L iubi si a asculta de poruncile 
Sale? Toate 3 sunt aceeasi experienta.Acum daca redesteptarea nu este altceva decat o viata noua in Hristos, 
nu se poate vorbi de redesteptare fara sa cunosti, iubesti si asculti pe Isus. 

      Cand cineva este indragostit de o persoana lucrul pe care il doreste cel mai mult este sa-l vada fericit 
pe celalalt. De aceea Hristos a murit pe cruce pentru noi, pentru ca ne iubeste. In aceasta se cunoaste 
dragostea lui Dumnezeu pentru ca si-a dat viata pentru noi.

       El nu a ramas in cer ridicand mainile cu ochii inchisi si cantand un cantec frumos de dragoste. Nu era 
nimic rau in asta! Isus a facut mai mult decat asta, mai mult decat o declaratie romantica de dragoste. El s-a 
ridicat, a lasat totul in ceruri si a venit pe pamant pentru a muri in locul nostru. Dar cum demonstram dragos-
tea noastra pentru El?  Ne limitam sa cantam cantece de dragoste frumoase? Sau trecem mai departe 
patrunzand in terenul ascultarii? Putem compara dragostea lui Hristos pentru biserica Sa si dragostea 
bisericii pentru Hristos?

     

 Vom vorbi acum de formalism, fanatism si credinta, intram in cea de a treia parte a studiului. 
Formalismul si fanatismul sunt extremele credintei autentice.  Inamicului ii place sa duca persoanele la 
extreme, nu vrea pe nimeni in echilibru!

     Pe timpul Domnului Hristos fariseii erau cazuti in terenul fanatismului: iubeau regulile dar nu-L 
iubeau pe Isus erau exagerat de ocupati de ce se vede pe dinafara: ce vor zice ceilalti, ce vor gandi? Suntem 
poporul lui Dumnezeu si trebuie sa fim exemplu; dar Isus le zice: Luca 11,39:   

      "Dar Domnul i-a zis: "Voi, Fariseii, curăţiţi partea de afară a paharului şi a blidului, dar înăuntrul  
vostru este plin de jefuire şi de răutate." 

   Problema fariseilor de fapt nu era acea preocupare exagerata pentru detaliile exterioare, intr-adevar 
exteriorul are importanta lui. Problema lor era ca nu le dadeau aceeasi importanta a ceea ce aveau in interior. 
Viata lor exterioara nu reflecta pe cea interioara, ei cazusera in fanatism si ipocrizie. Cealalta extrema este 
un pericol in zilele noastre, crezand ca Harul lui Dumnezeu ne salveaza nu si conduita crestinului.

  Sa traiesti in pacat crezand ca Harul lui Hristos este cersaful care ascunde totul. Sa crezi ca este 
suficient sa mergi o data pe saptamana la biserica si sa participi la serviciul divin. Aceasta inseamna sa cazi 
in formalism, in indiferenta. Remediul pentru a nu cadea in extreme, nici in fanatism nici in formalism este 
credinta in Hristos, urmare a relatiei permanente cu Isus. Cand o persoana priveste la Isus, ea experimen-
teaza o adevarata redesteptare, pentru ca Isus Domnul vietii ii daruieste o noua viata. Este totusi un pericol 
sa confunzi emotia cu redesteptarea.



     Nu e suficient sa spui "Doamne! Doamne!", este necesar sa faci voia lui Dumnezeu si voia lui 
Dumnezeu este sa Il cunoastem pe Isus printr-o  experienta personala. Ajungand in acest punct poate ma 
intreb: "Cum pot sa stiu eu daca nu am cazut in fanatism?"

       Daca incep sa privesc pe ceilalti si sa doresc o schimbare in ei , uitand de schimbarea pe care sa o 
fac eu, aici sunt pe terenul fanatismului. Si cum pot sa stiu daca mai sunt pe terenul formalismului? Daca 
viata mea religioasa consta doar in a merge la biserica, fara a avea o relatie personala cu Isus, proprie, atunci 
sunt pe terenul formalismului. Adevarata redesteptare incepe cu persoana ta, persoana care traieste aceasta 
nu priveste spre celalalt nici nu se compara cu ei, este ca un jaratec care fara sa spuna nimic incendiaza si pe 
cel care este alaturi de el.  

   Acum vom vorbi despre diferentele care exista intre adevarata redesteptare si cea falsa.

   Falsa redesteptare este bazata pe semne si minuni, in timp ce adevarata redesteptare se bazeaza pe 
lucrarea si slujirea plina de dragoste intre membrii biserici si spre persoanele care nu sunt in biserica. Pavel 
scria tesalonicienilor 2 Tes,2. 8-12:

        " 8Şi atunci se va arăta acel Nelegiuit, pe care Domnul Isus îl va nimici cu suflarea gurii Sale, şi-l va 
prăpădi cu arătarea venirii Sale. 
9Arătarea lui se va face prin puterea Satanei, cu tot felul de minuni, de semne şi puteri mincinoase, 
10şi cu toate amăgirile nelegiuirii pentru cei ce sunt pe calea pierzării, pentru că n-au primit dragostea 
adevărului ca să fie mântuiţi. 
11Din această pricină, Dumnezeu le trimite o lucrare de rătăcire, ca să creadă o minciună: 
12pentru ca toţi cei ce n-au crezut adevărul, ci au găsit plăcere în nelegiuire, să fie osândiţi."

       In original acest verset se refera la puterea religioasa care in ultimele zile va incerca sa domine 
lumea, principiul inselaciunii este potrivit cu tema pe care o dezbatem, se vorbeste de semne, de puteri 
mincinoase, dar spune ca singurii care vor fii inselati vor fi cei care nu au iubit adevaru , adica acei care nu 
au cautat Cuvantul lui Dumnezeu. Multi se intreaba: de ce nu putem sa avem incredere in minuni? De ce 
Isus a facut atatea minuni cand a fost pe pamant? Raspunsul este simplu: Isus este Mesia si chiar daca a 
facut minuni, lucrarea Lui nu se baza in semne si puteri.

        Adevarata Lui preocupare era salvarea sufletului, nu doar salvarea corpului. Multi L-au urmat din 
cauza minunilor, dar unde a fost acea multime in ziua cand El a fost crucificat? Toti L-au parasit. Acesta este 
rezultatul de a pune baza credintei pe semne si minuni. 

      In biserica de inceput, de asemeni au fost multe minuni, acestea au fost necesare din cauza 
contextului in care se aflau in acel moment, biserica atunci lua nastere;  minunile erau date de Dumnezeu in 
biserica primitiva pentru a trezi atentia poporului .Si astazi pot avea loc minuni, ele nu sunt rele, Dumnezeu 
este Dumnezeul minunilor, problema vine atunci cand crezi ca minunile sunt redesteptari cand nu este asa. 
Adevarata dovada este viata transformata, viata misionara, viata dedicata a fiecarui membru.

    

Am ajuns la sfarsitul acestui studiu unde vom vorbi de diferenta dintre roadele si darurile spirituale. 
Cand o persoana primeste pe Hristos sau este renascuta, roadele apar de forma naturala in viata persoa-nei. 
Isus a spus asta in Ioan15,5:

     "„Eu sunt Viţa, voi sunteţi mlădiţele. Cine rămâne în Mine, şi în cine rămân Eu, aduce mult rod; căci  
despărţiţi de Mine, nu puteţi face nimic.”



Multe roade, ce roade sunt acelea? Pavel face o lista a roadelor Duhului Sfant: dragostea, bucuria, 
pacea, indelunga rabdare, bunatatea, facerea de bine, credinciosia, blandetea....dar pe de alta parte  cand Isus 
reinoieste viata crestinului, ii da daruri ,care sunt diferite de roade. In 1Corinteni12,4-7:

    „Sunt felurite daruri, dar este acelaşi Duh; 
5sunt felurite slujbe, dar este acelaşi Domn; 
6sunt felurite lucrări, dar este acelaşi Dumnezeu, care lucrează totul în toţi. 
7Şi fiecăruia i se dă arătarea Duhului spre folosul altora. “

Aceste daruri sunt pentru cresterea bisericii, sunt puse in slujba dragostei pe care trebuie sa o ducem 
in lume. Roadele Duhului este certitudinea ca suntem in Hristos, darurile Duhului sunt abilitati pe care le 
primesc cei care sunt in Hristos: exista pericolul in a confunda certitudinea cu abilitatea. Voi explica aceasta 
printr-o ilustratie: certitudinea ca sunt bine cu picioarele este ca pot sa merg, acum sa stiu sa domin mingea 
cu picioarele este o abilitate.

   Falsa redesteptare da importanta exagerata darurilor, redesteptarea adevarata da importanta roadelor 
fara sa micsoreze importanta darurilor. Aceasta sa ne ramana forte clar in mintea noastra si Domnul sa ne 
ajute sa-l cautam pe Domnul Isus din toata inima ,sa primim o viata noua. Redesteptarea si roadele sa apara 
in viata noastra: bucuria, pacea bunatatea, indelunga rabdare, un caracter frumos de dragoste, de afectiune 
pentru ceilalti si darurile pe care le-am primit sa le punem in slujba Domnului.

                                                   Domnul sa te binecuvinteze si sa fie cu tine! Amin!

 


